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Protokoll 
       Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd (KLSR)  
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Plats: Näringslivskontoret, Karlshamn 

Närvarande 
 

Britt Jämstorp (KD) Rådets ordförande 

Tor Billing (SD) Rådets vice ordförande 

Marco Gustavsson (C) Ledamot 

Marianne Peary Landsbygdsutvecklare 

Karoline Mattsson Tararp – Nötabråne 

Roy Johansson Forneboda Bygdeförening 

Christer Fasth   Hallo Mörrum 
Monica Nobach  Svängsta Samhällsförening  

Jan Olsson   Hällaryds Skärgårdsförening 

Staffan Olsson  Ringamåla Hembygdsförening 

Gunn-Marie Hugosson Hallo Mörrum 

Lisbeth Klyft  Halasjöbygdens Hembygdsförening 

 

 

Frånvaro  

Ulf Wilhelmsson Hällaryds Skärgårdsförening 

Marie Algotsson Ringamåla Hembygdsförening 

Eva Stanleysson Svängsta Samhällsförening 

Fredrik Lantz  Åryds Bygdekommitté 

Jonas Månsson Hällaryds Samhällsförening 

Andreas Marmolin Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Tobias Folkesson Hällaryds samhällsförening 

Emelié Olsson  Åryds Bygdekommitté  

Jenny Ödman  Forneboda Bygdeförening  

Rickard Pelle   Hällaryds Samhällsförening 
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§ 1.  Mötets öppnande                                                                                                       
Britt Jämstorp hälsade välkommen till kvällens möte och förklarade Karlshamns landsbygds - och 
skärgårdsråd möte öppnat.  
 
§ 2. Val av justeringsperson  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna Christer Fasth, Hallo Mörrum som 
justerare.  
 
§ 3. Dagordning  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna dagordningen. 
 
§ 4. Landsbygdsprogrammet 
 
Frågan om att införa ett Landsbygdsprogram har lyfts av Halasjö Hembygdsförening då man anser att 
kommunen skall arbeta för hela kommunen, vilket man tycker att det inte görs som det är nu.  De anser 
att det är svårt att nå framgång med de frågor man har och att politiker och tjänstemän behöver bli mer 
kunniga om att se till orternas behov och landsbygden som en resurs.  
 
Karlshamns kommun har tidigare haft ett Landsbygds och skärgårdsprogram vilket utgick 2006 och efter 
det har inget nytt tagits. Kommunen har haft 21 olika program vilket man tycker är för mycket därav 
har/ska man dra ned på antalet program. Ett Landsbygdsprogram är ett politiskt framtaget program där 
man pekar ut vilken riktning man vill att utvecklingen skall gå.  
 
De frågor som vi har i denna grupp tar de ansvariga politikerna vidare till de utskott och Ks som de sitter i. 
Närmare än så kommer vi inte politiken. Det är på det sättet vi kan påverka. Att skriva ett program 
innebär inte per automatik att våra frågor får gehör.  
 
Inför nya ÖP arbetet kommer man att åka ut till alla orter för att ta reda på vilka behov man  ser i 
bygderna. De utvecklingsplaner som håller på att utformas kommer också att ligga som ett 
kunskapsunderlag till ÖPn. Dessutom har man sedan två veckor påbörjat ett nytt visionsarbete och det 
skall ta ett år att ta fram. Det vi önskar från rådet är att få med avsnitt om Landsbygden och Skärgården i 
visionsarbetet och vi önskar kunna få komma med inspel i det arbetet.   
 
Det vi också ska ta med oss är att alla våra frågor kommer att prioriteras men vi ska trycka på så att de 
lyfts och att vi får upp frågorna på bordet! 
 
§ 5. Svar på tidigare ställda frågor 
 
Vid mötet i Svängsta fick man frågan om att få tag på en lokal för ett Facit Halda museum och 
efterfrågade någon kontaktperson gällande lokalfrågan, nu har vi fått fram en kontakt – Kultur och Fritids 
chef Fredrik Gustavsson.  
 
Bassängen i Svängsta – Britt har med sig den frågan men har inte fått något riktigt besked om det ännu. 
 
Sen var det frågan om Hällarydsskola som flyttats fram till 2028. På senaste Ks fick man information om 
att taket för borgen är nått när man bokat in ytterligare 800 miljoner. Av dessa går det mesta till vatten 
och avloppsförsörjningen i vår kommun som är i väldigt stort behov av nyinvesteringar.  Men Britt har fått 
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information om att Hällaryds skola ska inom kort upp på Ks igen. Ett förslag finns om att stycka upp 
projektet på tre år. Åter kommer när vi vet mer. 
 
§ 6 Rapporter från KS 
 
Det stora oljeutsläppet som vi drabbats av har vi trots allt klarat oss ganska bra ifrån på grund av att 
vinden vände och oljan gick mot Sölvesborg. Nu är ett problem och det är att nu har oljan sjunkit så vi 
får se vad som händer till sommaren.   
 
Det har varit många turer kring Sydostlänken men nu har man kommit så långt att man skall skriva avtal 
Sydostlänken – medfinansieringsavtal med trafikverket skall skrivas på i år och kommunen föreslår att 
man går in med 91 miljoner kronor för att säkra persontrafiken. 
 
Man har ökat bidraget på enskilda vägar från 3,60  till 4,70. Det har inte höjts på fem år men framåt 
kommer det att indexregleras. 
 
§ 7. Ekonomi  
Vi har fått in ansökningar gällande projektpengar till Julmarknad á 4500kr från, Halasjö 
Hembygdsförening. Mötet beslutade att bevilja ansökningen.  
 
Vi har fått in ansökningar gällande projektpengar till Julmarknad á 4500kr från, Hallo Mörrum. Mötet 
beslutade att bevilja ansökningen. 
 
§ 8. Allmän rapportering/På gång  
 
Brännpunkt Landsbygd genomfördes den 9 november! Det blev en väldigt bra konferens,  till och med så 
bra att en av KSO från länet tycket att det var bättre än Blekingedagen! Ca 90 personer deltog från hela 
länet och höjdpunkten var att meteorologen Pererik Åberg från Sveriges television berättade om hur 
klimatet kommer att påverka Blekinge i framtiden.  
 
Jan berättade om att äntligen så har sjöräddningen startat upp på nytt men att man är bekymrad för 
oljeutsläppet och hur det kommer att påverka i framtiden. Tor berättade att man planerar för att köpa in 
två båtar till Blekinge men då gör man det tillsammans med Ronneby kommun.   
 
Nu är det också på gång med kameror i Matvik för att förhindra stölder.  
 
Tärnö – där hoppas man att kommunen skall ta vara och återta skötseln av fastigheterna.  
 
Svängsta samhällsförening – man känner att man har bra kontakt och dialog med parkenheten. Många 
saker är på väg att ordnas nu; 
1. Ny grillplats tillhörande Laxaleden på gräsytan vid husbilsparkeringen, 2 bänkar. 
2. Nya möbler vid husbilsparkeringen (2 uppsättningar bord/soffor, 1 papperskorg) 
3. 1 träd (Magnolia) vid husbilsparkeringen 
4. Städa upp runt Garciahallen (ta bort betongsuggor, skräp mm) 
5. Fritidsenheten som hyr ut till pizzerian har kontaktat ägaren kring sophanteringen, och ser om de kan få 
bort den öppna wellpapp-sorteringen. 
6. Uppfräschning av gångväg bakom Garcia-hallen 
7. Ordna till ytan kring statyn Toby-draget, ta ner lutande träd och sätta kantjärn för att hindra inväxning 
av ogräs 
8. Ny soffa vid Toby-draget (önskemål från PRO) 
9. Ny soffa längs cykelväg för att ersätta röd stålsoffa 
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10. 2 picknickbord i anslutning till där man kommer ner från Coop, ersätter röd stålsoffa 
11. 2 trappbänkar och 1 soffa vid scenen 
 
Svängsta kulturförening har haft sin julmarknad och i Medborgarhuset har det varit två 
teaterföreställningar.  
 
För Hallo Mörrums del har man nu haft avslut på sykaféet som man genomför tillsammans med 
Studieförbundet vuxenskolan. Den 10 december ska man ha julmarknad och denna gång i Folkets Hus. 
Christer berättar att de också har en bra relation med parkförvaltningen. Man stötte på patrull gällande 
att man skulle göra en äventyrsstig vid den västra delen då en av de boende inte ville att det skulle göras. 
Därför planerar man nu för att genomföra det på den östra delen istället och då måste man även 
förbättra själva vandringsleden så den blir tillgängligare.  
 
Halahult har genomfört sin Julmarknad som är Blekinges första marknad för året och den var välbesökt 
som vanligt. Tyvärr har man under sommaren haft två stölder ur glassvagnen och nu håller man på att 
kolla upp med försäkringsbolaget men självrisken är mycket hög.  
 
Vildmarksleden som går uppe vid Halahult – Öjasjön och mot Svalehult i Ronnby. Det skulle vara 
intressant att kunna knyta ihop den med Mieån på något vis. Den finns att se på Naturkartan.  
 
I Nötabråne – Tararp har man bestämt att skall skicka ut en enkät för att få veta vad de boende vill med 
lokalen. Sen har det varit flera inbrott och bla så har Sörgården drabbats två gånger i höst.  
 
Från Ringamåla hembygdsförening rapporterade Staffan att de haft Höstagille i Nissagården med ca 60 tal 
gäster. Vad det gäller fiberansökan så har man varit upp och tittat på möjliga anslutningar.  
De har ett problem med vattenfrågan, så pass att man nu vill ha eget vatten. Tidigare har man lånat från 
grannen. Det finns en brunn norr om lokalen, men det är ett natura 2000 område så det blev stopp. Ev ska 
man borra på den tomt som inte ligger på Natura 2000 området.  
Sen har det varit en brand där brandbilarna fått fel indikation från bilarnas GPS och kört in på vägen vid 
Staffan och förstört en stenmur. Det är ett problem att GPS visar fel och det blir problem när 
framkomligheten inte är optimal.  
 
Forneboda har haft en riktigt kreativ pysseldag! 
 
Marco rapporterade att Centern har skrivit ett öppet brev gällande den kraftledning som planeras att 
sättas upp och där man vill att ledningarna blir nedgrävda istället. Karlshamns kommun har överklagat 
flera gånger men vid sista överklagningen så valde man att inte komma in med något.  
 
Sen har det varit möte med Länsbygderådet – och nu är förstudien igång gällande Norr om E22. Marianne 
kollar om projektledaren vill komma och träffa gruppen i februari.  
 
Det finns en chans att de som är intresserade av Biokol kan följa med på en studieresa till Ödevata den 15 
mars. Kontakta Marco i så fall. 
 
Sen är nu Sölvesborg på gång att få ett kommunbygderåd igen efter många år som de varit utan. 
 
§ 9. Övriga frågor 
 
Gällande rekryteringen för Mariannes tjänst  - där måste man trycka på så att rekryteringen påbörjas 
snarast. Det som också måste diskuteras är om den är rätt placerad i organisationen (just nu ligger den 
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under näringslivsenheten) men bör kanske lyftas upp till att ligga direkt under kommunchefen då det är 
en strategisk tjänst. 
 
Halahult efterfrågar en busskur till skolbarnen – vem ska de lyfta frågan till? Ett alternativ kan vara att 
söka pengar från för material och bygga den själv. 
 
Åryds hembygdsförening har fått ett positivt besked för projektet Cykelvägen Köpegårda – Guövik från 
SydOstLeader. Nu inväntar man bara jordbruksverkets beslut innan man kan starta.  
 
Från Landskapsutvecklingsprogrammet i Kristianstad har fem studenter arbetat med att ta fram en 
rapport gällande utvecklingen kring området vid Mieån. De har fokuserat på fem insatsområden 1. 
Sagostig, 2. Förbättrad infrastruktur, 3. Säsongscafé, 4. Evenemang och 5. Marknadsföring (se bifogad fil).  
 
§ 10. Nästa möte 
 
Nästa möte,  22 februari kl 18.30 - 20.30. Detta blir Mariannes sista möte då hon går i pension. Vårens 

möten blir den 22 feb, 11 april, 13 juni (anteckna i era kalendrar) 

 
 
 

 

 

Ordförande               Justerare 

Britt Jämstorp                                       Christer Fasth, Hallo Mörrum  

   


